
PROTOKÓŁ 
z posiedzenia Komisji  Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 08  września  2009r. 
 
 
Obecni członkowie Komisji  wg załączonej  listy obecności. 
W zebraniu uczestniczył  Wiceprzewodniczący  Rady Gminy p. Andrzej Romaniuk oraz 
obsługujący  oczyszczalnię ścieków p. I. Petkowicz. 
 
 

Przewodniczący Komisji p. Jan Borowik otworzył zebranie , powitał wszystkich 
przybyłych. 
Przedstawił proponowany porządek obrad, który został  zaakceptowany. 
 

1. Funkcjonowanie oczyszczalni ścieków. 
2. Gospodarstwo komunalne. 
3. Sprawy bieŜące. 

 
Pan Ireneusz Petkowicz – przedstawił funkcjonowanie oczyszczalni ścieków. 
Dla porównania I półrocze 2008 – ścieki oczyszczone  - 32 536 m3, a 
I  półrocze 2009 – 33 202 m3. 
Rok 2009 :  - styczeń – 4 741 m3, luty – 4 452 m3,  marzec – 6 418 m3, kwiecień – 6 332m3, 
maj – 5 423m3, czerwiec – 5 845 m3, lipiec – 5 911 m3,  sierpień – 5 168 m3. 
Ścieki dowiezione: 
I – 177 m3,  II – 139m3, III – 186 m3, IV- 201m3, V- 152m3, VI – 186 m3, VII – 172 m3,  
VIII- 150 m3. 

Przerób dobowy maksymalny -  246m3. 
 Średni przerób: 
I – 153, II – 159, III-207, IV – 210, V – 175, VI – 195, VII- 191m3. 
 
Przewodniczący Komisji  zapytał o problemy z funkcjonowaniem oczyszczalni? 
 
Pan Ireneusz Petkowicz – jest problem ze studzienką na polu p. Trochonowicza – zapada się 
- zrobiła się tam kaskada. Remontu nie zrobimy  sami  - byli fachowcy , propozycje remontu 
są ale padały potęŜne kwoty. 
Oczyszczalnia działa, był remont 3 pomp, ale najwaŜniejszym problem jest ta zapadają się  
studzienka. 
 
Pan Zbigniew Wiszniewski – zaplanować środki  w budŜecie roku przyszłego i przebudować 
tą studzienkę . 
 
Pan Ireneusz Petkowicz – według fachowców koszt tej przebudowy to ok. 200 tys. zł. 
Przy Ośrodku Zdrowia teŜ wszystkie studzienki są do wymiany – 3 sztuki, oraz przy Domu 
Nauczyciela. 
 
Pan  Zbigniew Wiszniewski – ten odcinek moŜna by dołączyć  do budowy oczyszczalni w 
Wiskach. 
 
Pan Ireneusz Petkowicz – wpłaty  za 2008 rok – 91 449, 60 zł., zaległość – 11 192 zł. 
I kwartał 2009r. – faktury  wystawiono na 17 392 zł. , przypis – 21 324zł. 



Wpłaty za I półrocze  2009r. – 34 731,76 zł. 
Koszt 1 m3 – 3,42 zł. z Vat., ścieki zamiejscowe – 5,60 zł. 
 
Następnie Komisji poruszyła temat  gospodarstwa komunalnego. 
 
Pan Ireneusz   Petkowicz – uwaŜam, Ŝe przeznaczona jest zbyt mała kwota na rozpoczęcie 
działalności poniewaŜ nie mamy Ŝadnych urządzeń ani  sprzętu – z tym będą powaŜne 
problemy. Koszt  beczki – 6 m3 –  ok. 35 tys. zł.  gdyŜ do tego trzeba jeszcze dokupić węŜe – 
osprzęt  ,  więc na  ciągnik pozostaje zbyt mała kwota. 
Potrzebny teŜ jest garaŜ i przynajmniej podstawowe narzędzia. 
 
Pan Tomasz Lipka – uwaŜam, Ŝe naleŜałoby zakupić nowy ciągnik , widziałem MTZ – 80  
w cenie 52 tys. zł. / nowy/. 
 
Komisja poruszyła równieŜ temat  -  dowozu  dzieci –  jest problem  gdyŜ  zbyt wcześnie  są 
zabierane z  poszczególnych miejscowości np. Kolembrody  - 6 30,   jak teŜ oświetlenia 
ulicznego – planowane wyłączenia  lamp nie są realizowane. 
 
Po dyskusji Komisja sprecyzowała następujące  wnioski: 

 

1.Komisja po wysłuchaniu informacji konserwatora oczyszczalni ścieków stwierdza, Ŝe 

kolektor jest nieszczelny, zapadnięta  jest studzienka -   wymaga  remontu. 

 

2. Dopływ wód gruntowych  do oczyszczalni wynosi 60%. 

 

3.RozwaŜyć  moŜliwość zakupu nowego ciągnika – MTZ. 

 
 
 Na tym  protokół zakończono i podpisano. 
 
 Protokolant      Przewodniczący Komisji 
 
          Wiesława Troć             Jan Borowik 


